
ּ אֱֱלֹהִִֹים" �ֵהִ לֹנָוּ ּ אֱֵלֹיָוּ קוּםּ עֲֲשֵׂ הִֵלֹ הִָעֲָם עֲַלֹ אֱַהֲִרןֹ וּיַאֱֹּמְְרוּ "וּיַקִָּּ
אֱדם חייב לֹהִיזהִר בכבוּד תלֹמְידי חכמְים וּשֵׂלֹאֱ יפגעֲוּ בסיבתוּ

אנחנו מוצאים בפרשת השבוע, בני ישראל עומדים על אהרן הכהן שיעשה 
להם את העגל ואהרן עומד ועושה לבני ישראל את העגל. צריך להקשות 

הגדול  המרד  זה  להתנגד  צריך  היה  אהרן  לזה,  הסכים  אהרן  איך  קושיה, 
ביותר שבני ישראל עשו על הקב"ה, אהרן היה צריך לעמוד ולצעוק, למסור 

את חייו שלא לעשות את העגל אז איך אהרן מסכים לזה?

חמור  רוחני  במצב  היו  ישראל  שעם  ידע  אהרן  גדול,  יסוד  פה  רואים  אלא 
ולהרוג  לקום  יכולים  ישראל  יעשה להם את העגל, עם  לא  ואם הוא  מאוד 
והתנגד לעגל. אהרן הסכים לעשות את  אותו, כמו שהרגו את חור שעמד 
ויהרגו  חכמים  בתלמידי  יפגעו  ושלא  העגל  את  לעשות  מוטב  ואמר  העגל 
אותי, כי מתי שפוגעים בתלמידי חכמים אין דבר יותר קשה וחמור מפגיעה 
בתלמידי חכמים. כמה לימוד צריך ללמוד מזה שאדם צריך להיזהר זהירות 
גדולה ביותר בכבודם של תלמידי חכמים, מי שפוגע בתלמידי חכמים העונש 

שלו חמור ביותר.

הגמרא מספרת )עירובין סג.( שבאחד הימים בא רבי אלעזר בן שמעון בר 
יוחאי לאשתו אמא שלום ואמר לה שהתלמיד שלו שהיה התלמיד הכי טוב 
הוא התלמיד  הרי  ימות השנה  למה  שלום  אמא  אותו  ימות השנה. שאלה 
הטוב ביותר שלו, ענה לה רבי אלעזר כי הוא הורה הלכה בפניו וכל המורה 
הלכה בפני רבו חייב מיתה. אם כך צריך לראות דבר חמור ביותר, רבי אלעזר 
אומר על התלמיד הטוב ביותר שלו שימות השנה כי הורה הלכה בפניו. כמה 
אדם צריך להיזהר בכבוד תלמידי חכמים, כמה אדם צריך להיזהר שח"ו לא 

יפגע בתלמידי חכמים.

ויהרגו  בו  יגיעו למצב שיפגעו  ושלא  אהרן הכהן העדיף לעשות את העגל 
ואין  לשער  שאין  ביותר  החמור  הדבר  זה  חכמים  בתלמידי  פגיעה  כי  אותו, 
לכן צריך להקפיד  והנזק של הפגיעה בתלמידי חכמים.  לתאר את החורבן 

בכבוד ת"ח ולשמור על כבודם בכל כוח אפשרי.

אבל יש קושיה גדולה, הגמרא אומרת )שבת קמט:( כל שחבירו נענש על ידו 
אין מכניסין אותו במחיצתו של הקב"ה, אם מישהו נענש בגללו אפילו שהוא 
צדיק לא יזכה לשבת במחיצתו של הקב"ה. אז צריך לשאול איך התיר רבי 
אלעזר שאותו תלמיד ימות ואיך מי שפוגע בתלמידי חכמים נענש, הרי אותו 

תלמיד חכם יענש בגללו ולא ישב במחיצתו של הקב"ה?

אלא התשובה היא כך, עם ישראל נמשלו ליונה ותלמידי החכמים נמשלו 
לכנפיים, אם פוגעים בכנפיים של היונה אין ליונה חיות, אין לה איך לשרוד 
ואין לה זכות קיום. התלמידי חכמים הם הכנפיים, אם פוגעים בכנפיים אין 
קיום לעם ישראל. לכן מי שפוגע בתלמידי חכמים נענש והתלמיד לא יענש 

כי התלמיד חכם הוא הכנפיים ששומר על עם ישראל וזה הכוח של עם 
לכן האדם  ביותר.  כל הדברים הקשים  ואת  הגלויות  כל  את  לשרוד  ישראל 

יקפיד בכל דבר קטן ביותר שלא יהיה ח"ו פגם בכבוד של תלמידי חכמים.

כלֹ אֱדם בחיים צריך לֹדעֲת, לֹהִיוּת צדיק לֹהִגיד מְיד הִכלֹ "כן", אֱשֵׂריוּ מְהִ טוּב חלֹקוּ. לֹהִגיד "לֹאֱ" זהִ דבר לֹאֱ טוּב, דבר קשֵׂהִ. לֹהִתמְוּדד בין 
הִטוּב לֹרעֲ וּבסוּף לֹהִחלֹיט וּלֹהִכריעֲ אֱת הִטוּב, זהִ הִדבר הִגדוּלֹ ביוּתר וּכלֹ אֱדם שֵׂמְסתפק בין טוּב לֹרעֲ וּמְכריעֲ לֹטוּב, הִזכוּת שֵׂהִוּאֱ מְקבלֹ 

שֵׂהִוּאֱ מְכניעֲ אֱת הִיצר, הִיאֱ זכוּת עֲצוּמְהִ, זכוּת גדוּלֹהִ ביוּתר. 

עֲם ישֵׂראֱלֹ רוּב הִעֲוּלֹם בינוּניים וּבינוּניים צריכים תמְיד לֹהִתמְוּדד בין הִטוּב לֹבין הִרעֲ, וּכמְהִ שֵׂאֱדם יוּדעֲ לֹהִכריעֲ וּלֹקחת אֱת הִצד הִטוּב וּלֹאֱ 
לֹיפוּלֹ ברעֲ, הִזכוּת שֵׂלֹוּ כפוּלֹהִ וּמְכוּפלֹת וּהִשֵׂכר שֵׂלֹוּ שֵׂכר גדוּלֹ ביוּתר.

סרקו את הברקוד החדש 
והצטרפו לקבוצה של כבוד 
האדמו"ר רבי יאשיהו יוסף 

פינטו שליט"א



"וּיַקְִּרָאֱ אֱַהֲִרןֹ וּיַאֱֹּמְַר חַג לֹהִַ' מְָחָר"
חג  זהִוּ  ביוּתר  הִחמְוּר  וּאֱפילֹוּ  שֵׂעֲשֵׂהִ  חטאֱ  עֲלֹ  בתשֵׂוּבהִ  שֵׂשֵׂב  אֱדם 

לֹקב"הִ

אולי עוד אפשר לדקדק בפרשה ולומר, אנחנו רואים שבאו עם ישראל לאהרן 
ּ אלֱהִֹים  �הֵ לנָו וביקשו ממנו לעשות להם אלוקים, אמרו בני ישראל "קוםּ עֲש
ּ מהֶ  ּ מאֵרֶֶץ מצִרְַיםִ לאֹ ידַָעְנו רֶ הֶעֱלנָו הֶ הָאיִש� אשֲ� ּ כיִּ זהֶ משֹ� ּ לפְנָיֵנו רֶ ילֵכְו אשֲ�
הָיהָ לוֹ" והגמרא אומרת )שבת פט.( שהלך השטן והראה לבני ישראל את 
מיטתו של משה רבנו כביכול את ההלוויה של משה רבנו ושקוברים את משה 
רבנו, אמר השטן לבני ישראל שמשה רבנו מת. אהרן ראה שהמצב של עם 
ישראל מתדרדר, אמר להם תביאו לי את כל הנזמים והתכשיטים של הנשים 
ובני ישראל לא  ירצו לתת את התכשיטים  שלכם, חשב אהרן שהנשים לא 
יביאו אותם, השטן ריקד וכל בני ישראל אספו את הזהב והתכשיטים והביאו 

לאהרן, אהרן זרק את הזהב והתכשיטים לאש וכך נוצר העגל.

אז  מחָָר"  להַ'  "חַג  ישראל  לבני  אומר  נסתכל כשעשו את העגל אהרן  אם 
חשבנו להקשות קושיה חזקה ביותר, היום הקשה ביותר בעולם שבני ישראל 

עושים את העבירה הקשה ביותר חטא העגל שהיא במשקל כמו של 
ופּקַָדְתִּי  פקְָּדִי  "ובּיְוםֹ  עליה  אומר  שהקב"ה  עבירה  הדעת,  מעץ  האכילה 
עֲליֵהֶם חַטָּאתָם" בכל צרה ובעיה שיש לאדם בכל דור, חלק מהצרה אדם 
נענש לכפר על חטא העגל. אדם שכואב לו הראש או השיניים, קצת מהכאב 
ראש או השיניים זה לכפר על חטא העגל. אדם הפסיד כסף הוא בצער, קצת 
מהצער זה לכפר על חטא העגל. מחטא העגל עד היום כל צער שיש לאדם 
עד היום קצת מהצער הזה כפרה על חטא העגל. אז עומד אהרן ואומר "חַג 
להַ' מחָרָ", יש חורבן קשה בעולם זה יום של אבל, יום של צער וכאב, איך 

אהרן אומר לבני ישראל שמחר יום של חג?

יסוד גדול, חז"ל אומרים )ע"ז ד:( לא עשו ישראל  ולומר  אלא אפשר לבאר 
עשו  אנשים  הרבה  שאם  תשובה,  לבעלי  פה  פתחון  ליתן  אלא  העגל  את 
ביחד עבירה, הם יוכלו להגיד השם לא ימחל ויסלח לנו, אז הקב"ה מראה 
לנו שאפילו בני ישראל שעשו את העבירה הגדולה של חטא העגל, גם על 
זה הקב"ה סלח. וכמו שחז"ל אומרים )שבת פח:( לנו על חטא העגל עלובה 
ועם  ישראל,  עם  עם  בחתונה  כמו  היה  הקב"ה  חופתה,  בתוך  מזנה  כלה 

ישראל בחטא העגל היה כמו כלה שזינתה תחת החופה.

שיש  לומדים  אנחנו  בעגל  שיש  הרע  כל  עם  ואמר,  הסתכל  אהרן  כך  אם 
תשובה, בני ישראל עשו את העבירה הקשה ביותר חטא העגל ועם כל זה 
הקב"ה סולח. אהרן אומר עכשיו זה זמן של שפל, חורבן שאין כדוגמתו, אבל 
"חַג להַ' מחָרָ", מחר כשמשה רבנו ירד, יהיה תיקון וישובו בתשובה יהיה יום 
חג לה'. וכאן גם ילמדו בני ישראל יסוד גדול, שגם אם אדם עשה את העגל 
ואחר מכן עשה תשובה הקב"ה סולח גם על חטא כמו העגל, לכן זה החג 

הגדול שמחר אנשים יקומו ויתעוררו בתשובה זה יהיה חג גדול לקב"ה.

שֵׂאֱלֹהִ: 

כבוּד הִרב, אֱדם שֵׂהִתגרשֵׂ וּישֵׂ לֹוּ ילֹדים עֲם הִגרוּשֵׂהִ שֵׂלֹוּ, הִאֱם כדאֱי לֹוּ לֹהִישֵׂאֱר בקשֵׂר טוּב עֲם הִגרוּשֵׂהִ אֱוּ בקרירוּת רק מְהִ שֵׂצריך 
לֹילֹדים? 

תשֵׂוּבהִ: 

וּוּדאֱי שֵׂטוּב לֹהִישֵׂאֱר בקשֵׂר טוּב עֲם כוּלֹם, אֱסוּר לֹשֵׂבוּר גשֵׂרים. כלֹ גשֵׂר בחיים שֵׂישֵׂ, הִוּאֱ גשֵׂר שֵׂאֱתהִ לֹאֱ יוּדעֲ מְתי תצטרך אֱוּתוּ, לֹכן גם 
אֱסוּר לֹריב מְריבוּת עֲם אֱנשֵׂים לֹשֵׂבוּר אֱת כלֹ הִגשֵׂרים כי כלֹ דבר חייב שֵׂישֵׂאֱר גשֵׂר וּחלֹוּן שֵׂנשֵׂבר כמְהִ שֵׂתתקן אֱוּתוּ הִוּאֱ יישֵׂאֱר שֵׂבוּר, 

וּצריך לֹדעֲת בחוּכמְהִ אֱיך לֹהִישֵׂאֱר בקשֵׂרים טוּבים. 
אֱבלֹ אֱדם שֵׂהִתגרשֵׂ מְאֱשֵׂהִ, צריך לֹהִתנהִג בתבוּנהִ אֱיך הִוּאֱ מְתנהִלֹ אֱיתהִ שֵׂלֹאֱ יפגעֲ באֱשֵׂתוּ הִשֵׂניהִ, שֵׂלֹאֱ יפגעֲ בדברים שֵׂלֹוּ וּשֵׂהִדברים 

לֹאֱ יחזרוּ לֹכיוּוּן שֵׂיכוּלֹ לֹהִיוּת בעֲיוּת, לֹהִישֵׂאֱר בקשֵׂר טוּב עֲם הִגרוּשֵׂהִ זהִ דבר חשֵׂוּב ביוּתר. 



ֶקֶלֹ בשְֵֶּׁׂקֶלֹ הִַקדֶֹּשֵׁׂ" ּ כלָֹּ הִָעֲבֹרֵ עֲַלֹ הִַפְּקֻדִים מְַחֲציִת הִַשֵּׁׂ "זהִֶ יתְִּנוּ
הִאֱדם צריך לֹדעֲת תמְיד שֵׂהִוּאֱ בחצי הִדרך וּישֵׂ לֹפניוּ עֲוּד חצי דרך 

טוּבהִ יוּתר

אנחנו רואים בפרשת השבוע שהקב"ה מצווה את משה רבנו שבני ישראל 
חזקה  קושיה  להקשות  צריך  המקדש.  לבית  השקל  מחצית  תרומה  יתנו 
ביותר, מדוע דוקא מחצית השקל, רוצים לתת תרומה שיתנו שקל שלם למה 
נותנים רק מחצית השקל, יותר קל לספור שקל שלם ולא חצאי שקלים, אם 

כך מדוע כך הקב"ה ציוה לתת מחצית השקל?

אלא חשבנו לבאר ולומר יסוד גדול, תמיד כשהאדם מתחיל בחיים שלו 
מצבים קשים, צריך האדם לדעת שעכשיו המצב הקשה שיש לו זה לא מה 
שכל הזמן יהיה לו ועם זה הוא יצטרך להתמודד כל חייו, אלא תמיד על האדם 
לראות שזו רק חצי הדרך, כל הרע שיש לו זו חצי הדרך. קשה לאדם ורע לו זו 
חצי הדרך, עוד מעט יבואו ימים שבהם יהיה טוב והאדם יעבור את זה. אדם 

חולה אסור לו להישבר זו חצי הדרך, עוד מעט יהיה בריא ויהיה טוב.

לכן כל היסוד של עם ישראל זה מחצית השקל, חצי עכשיו לא טוב, עוד חצי 
יבוא זמן שיהיה טוב. האדם לא צריך להסתכל על הזמן הקשה והכואב שיש 

לאדם עכשיו, עוד חצי יהיה לאדם טוב ונחת גדולה בדברים.

יש משל ונמשל שמובא בספר קדוש על בן של מלך שחי בפינוק גדול ביותר, 
ומנותק מכל חיי העולם הזה, בכל  אותו בן של מלך היה גר בארמון מזהב 
שמירה אפשרית המלך שמר על בנו. יום אחד כשאכל הבן של המלך לחם, 
חשב ואמר איך הלחם הזה נוצר, מאיפה הוא הגיע. הבן של המלך שלא היה 
לו מושג בכלום חשב שהלחם גדל על העץ, כמו שהעץ מגדל פירות וירקות 
כך חשב הילד. יום אחד יצא הבן של המלך מהארמון ועבר ליד מקום שבו 
מגדלים חיטה ושעורה, הוא ראה איך החקלאי חורש את השדה. הבן של 
ואמר  גדול  לו מושג מדוע חורשים את השדה, כעס כעס  המלך שלא היה 

האדמה כ"כ יפה, מדוע חורשים את השדה.

אחר כמה ימים, עבר שם בן המלך וראה שוב את החקלאי שהפעם לוקח 
זרעונים של חיטים ושעורים ומפזר אותם באדמה. אמר הבן של המלך מדוע 
הוא מלכלך את השדה למה הוא זורק את הזרעונים האלה. אחרי כמה ימים 
שוב ראה את החקלאי שהוא מזבל את האדמה, שוב לא הבין הבן של המלך 

־מה אותו חקלאי עושה באדמה. עובר זמן, הבן של המלך מגיע לשדה ובינ
תיים גדלו שם חיטים ושעורים, שמח הבן של המלך שמחה גדולה. ואז רואה 
הבן של המלך את החקלאי שהוא קוצר את הכל וכעס כעס גדול, עד שבאו 
והסבירו לבן של המלך שהלחם שהוא אוכל לא גדל על העץ, בשביל שהלחם 
יגיע אליך לבית צריך לעבור את כל התהליך שהחקלאי עושה, אז מקבלים 

את הלחם לבית.

כך גם בעניינים של אמונה בקב"ה, אם האדם מסתכל רק על החרישה של 
השדה הוא לא יבין מזה כלום, הוא כמו הבן של המלך שעובר ליד המושב ואף 
פעם לא ראה מה זה חרישה ומה זה זריעה, הוא יחשוב שהאדם הזה עושה 
חורים באדמה. אם קצת יסתכל ויראה איך זורקים את הזרעונים באדמה גם 
לא יבין, וכך הלאה אדם לא יבין אם רואה את חצי הדרך. אדם יכול להבין רק 

בסוף שהוא מקבל את הלחם והלחמניה, מה השורש של הדברים.

צריך האדם לדעת יסוד גדול, אי אפשר להסתכל בחיים על חצי דרך, אדם 
שמסתכל בחיים על חצי דרך לעולם לא יגיע לשום מקום. אדם שפותח עסק 

ואחרי חודש אומר העסק לא מצליח וסוגר אותו, לעולם הוא לא יצליח. אדם 
שפותח גמרא ומתחיל ללמוד, פתאום לא מבין והוא סוגר את הגמרא 

לעולם לא יצליח. אדם שרוצה להצליח צריך להסתכל מראשית עד האחרית 
מההתחלה עד הסוף. לא להסתכל על חצי דרך, אם אדם יסתכל על חצי 
דרך הוא לא יעלה כלום בידו. אם האדם חולה והוא יסתכל רק על מה שכואב 
לו עכשיו, יהיה לו יאוש מוחלט שלא יוכל לחיות. אם האדם עושה עסק והוא 
מסתכל באיזה מצב הוא נמצא בעסק עכשיו, לא יהיה לו כוח להמשיך לשום 
מקום. אם האדם עובד במקום והוא מסתכל על התפקיד שלו רק עכשיו, לא 
יהיה לו כוח להמשיך. אדם שרוצה להצליח צריך להסתכל על הכל באופן 

כללי, לא להסתכל על חצי או רבע מהדברים.

וזה מה שמחצית השקל מלמדת אותנו, היסוד של האמונה זה חצי. מה שיש 
עכשיו זה חצי, אסור לחשוב שחצי זה הכל, אחרי החצי הזה יבוא עוד חצי. 
אם החצי הזה היה קשה, החצי הבא יהיה טוב ויש לאדם עוד דרך שלימה 

ללכת בה.

ועל פי זה אפשר גם להבין שמהכסף של מחצית השקל בנו את האדנים של 
המשכן, שהיו מחזיקים את המשכן כדי לסמן לנו שמחצית השקל זה אמונה, 
היסוד של הבניין ושל עם ישראל עומד רק על אמונה. אם יש לאדם אמונה 
יש לו כוח לשרוד ולעבור, לעמוד ולהתמודד נגד כל דבר קשה ואם אין לאדם 

אמונה, הוא לא יוכל לעמוד כנגד שום דבר ולא יוכל להשיג שום דבר בידו.

ֶקֶלֹ בשְֵֶּׁׂקֶלֹ הִַקדֶֹּשֵׁׂ" ּ כלָֹּ הִָעֲבֹרֵ עֲַלֹ הִַפְּקֻדִים מְַחֲציִת הִַשֵּׁׂ "זהִֶ יתְִּנוּ
צדקהִ שֵׂבאֱהִ עֲם תשֵׂוּבהִ שֵׂלֹ הִאֱדם עֲוּלֹהִ עֲד כסאֱ הִכבוּד

איך  ידע  ולא  השקל  במחצית  התקשה  רבנו  שמשה  לנו  אומרים  רבותינו 
ֶל  ש� מטְַבעֵַּ  כמְּיִן  ט(  )תנחומא,  במדרש  מובא  להיות מחצית השקל,  צריכה 
ֶה ואְמָרַ לוֹ זהֶ  ּ למְשֹ� אשֵ� הוצֹיִא הַקָּדושֹ� ברָּוךְּ הואּ מתִַּחתַ כסִּאֵּ הַכבָּודֹ והְֶרְאהָו
ּ. צריך להקשות וכי הקב"ה מחזיק מתחת כסא הכבוד מחצית  ּ, כזָּהֶ יתְִּנו יתְִּנו

השקל, הכסף נמצא בעולם מה הקב"ה צריך להחזיק כסף מתחת כסא 
הכבוד ולהראות למשה רבנו מה זה מחצית השקל?

אלא האדם צריך לדעת יסוד גדול, יש הרבה אנשים שעושים עבירות ואח"כ 
על העבירות שהם  עוונות  כפרת  וחושבים שהצדקה תהיה  צדקה  נותנים 

עושים. צריך לדעת שצדקה לא מכבה עבירה. אם האדם עשה עבירה, 
עשה  האדם  אם  אבל  העבירה.  את  שמכבים  מים  לא  היא  שנתן  הצדקה 
ונתן צדקה, גדולה צדקה שמגיעה עד כסא הכבוד. אדם שעושה  תשובה 
יחד עם תשובה, הצדקה הזאת מגיעה עד כסא הכבוד, ושם תחת  צדקה 
כסא הכבוד יש כסף של אנשים שנתנו צדקה בזמן שעשו תשובה וזה הגיע 
עד כסא הכבוד. ומכזאת צדקה של אדם שעשה גם תשובה והעלה אותה 
עד לכסא הכבוד, משם לקח הקב"ה והראה למשה רבנו את מחצית השקל.

ונותן צדקה  לכן צריך להיזהר זהירות גדולה ביותר, כשאדם עושה תשובה 
הוא מעלה את זה עד כסא הכבוד, כשאדם עושה עבירה ונותן צדקה וחושב 

שזה יכבה את האש של העבירה זה לא עולה לכסא הכבוד.

סגוּלֹהִ לֹפרנסהִ בשֵׂבת קוּדשֵׂ 

ידעֲ הִאֱדם כשֵׂאֱוּמְר "במְהִ מְדלֹיקין" בעֲרב שֵׂבת קוּדשֵׂ בדקדוּק וּבנעֲימְהִ, סגוּלֹהִ גדוּלֹהִ הִיאֱ לֹפרנסהִ.



ה"נועם אלימלך" זה קודש קודשים, הנועם אלימלך, אין לשער ואין לתאר את 
הקדושה של הנועם אלימלך. 

הסבא רבי מאיר אבוחצירא היה אומר שבכל בית חייב שיהיה נועם אלימלך, 
רבי מאיר היה אומר שזה סגולה לשמירה בבית. 

תמיד אנחנו מספרים, בנועם אלימלך יש הרבה כוכבים, כל כמה מילים יש 
כוכב. אחד הנינים של הנועם אלימלך לפני שש עשרה שנים בא להתייעץ 
אתנו שהוא רוצה למחוק את הכוכבים. הוא אמר, בשביל מה, אין לכוכבים 

האלה קשר לכלום, אני רוצה למחוק אותם. 
אמרנו לו, לא, אל תיגע, אם כך הנועם אלימלך כתב את הכוכבים בספר, לא 
תמחק. בדור הקודם לא מחקו, שני דורות לא מחקו, אתה לא תמחק. אותו 
אדם ז"ל הלך ומחק, ביום שהוא הדפיס את הספר, אותו יום שהספר יצא, 

אותו יום הוא נפטר מן העולם. 
ידוע מתי שנפטר המגיד ממזריטש, שהנועם אלימלך ירש את המקום שלו, 

)היה הבן של הבעל שם טוב שנה(, אחרי כן המגיד ממזריטש ואחרי כן 
הנועם אלימלך, הוא ירש את המגיד ממזריטש. 

מתי שהמגיד ממזריטש נפטר, המגיד ממזריטש היה קודש קודשים, אז 
החסידים מינו את האדמו"ר עליהם את הנועם אלימלך, וכולם שמחו שמחה 

גדולה, יש להם אדמו"ר חדש, הנועם אלימלך, שמחה גדולה ביותר. 
הגיע לילה, הנועם אלימלך נכנס לישון, ישן שעה, שעתיים, החסידים 

המגיד  את  שלנו,  האדמו"ר  את  זוכרים  אנחנו  אמרו,  להצטער,  התחילו 
ממזריטש, הוא לא היה ישן בלילה, איך הרב החדש נרדם בלילה, איך הוא 

יכול לישון. 
הלכו לאח של הנועם אלימלך, רבי זושא, רבי זושא אחיו, האחים הקדושים, 

רבי זושא היה אח של הנועם אלימלך, ואמרו לו, יש לנו צער, האדמו"ר 
הקודם, המגיד ממזריטש לא היה ישן, האדמו"ר של היום, הנועם אלימלך 
ישן. הוא אמר להם, אני אעיר אותו. הלך לחדר של הנועם אלימלך ושם את 
היד שלו על המזוזה, איך שהיד שלו היתה על המזוזה, ברגע אחד הנועם 

אלימלך בבהלה קפץ מהמיטה. 
הדעת  ישן,  שהוא  שמתי  להם  ואמר  עמד  קרה.  מה  קפצת,  מה  לו,  אמרו 
ִּי תָמיִד" )תהלים טז, ח( במזוזה, הדעת שלו  ּיִתִי ה' לנְגֶדְ ִו שלו קשורה עם "ש�
קשורה עם המזוזה חזק וברגע שהיה הפסק בינו לבין המזוזה, הוא לא יכל 

יותר לישון. 
הנועם אלימלך היה קודש קודשים שאין כדוגמתו. 

יש סיפור על ה"נועם אלימלך" מפחיד, הנועם אלימלך אמר לבן שלו, לפני 
שהנועם אלימלך נפטר, אם ח"ו יהיה דור, אם יהיה בדור שלך איזה גזירה 
מאד,  מסוכן  והמצב  בה  לעמוד  אפשר  שאי  ישראל שתראה  עם  על  קשה 

מאד, מאד ואתה רואה שעם ישראל נמצא לפני כליה, הוא נתן לו סודות 
קדושים, שיעשה עם הסודות הקדושים האלה דברים ואז יעלה עליית נשמה, 
יגיע לנועם אלימלך בשמיים ויבקש וישאל אותו מה שצריך והנועם אלימלך 

הבטיח לו שהוא יעזור לו בכל דבר. 
עבר כמה שנים, היתה גזירה קשה ביותר על עם ישראל, הבן של הנועם 
אלימלך, באו אליו כל הצדיקים ואמרו לו, בבקשה תעשה משהו עם הסוד 

תורה שאבא שלך אמר לך לפני שנפטר. הבן של הנועם אלימלך עשה 
ייחודים, עשה כל מה שעשה, קידש וטיהר את עצמו ועשה את הסוד הזה. 

מתי שעשה את הסוד הזה, הגיע למעלה למקום קדוש לנועם אלימלך ובא 
לנועם אלימלך ואמר לו, יש בעיות, יש צרות, ככה וככה וככה. הנועם אלימלך 
ֶּךָ בקְֶּרֶב הֵיכלָךֶָ" )תהלים מח, י(, זו  ּ אלֱהִֹים חַסדְ ִּמיִּנו ענה לו בפסוק אחד, "ד

התשובה שענה לו הנועם אלימלך. 
ּ אלֱהִֹים  ִּמיִּנו ירד הנשמה של הבן שלו וישב ואמר, מה הפירוש של הדברים, "ד
מידת  "אלֱהִֹים",  מרגיש  מתי שאדם  אלֱהִֹים",   ּ ִּמיִּנו "ד הֵיכלָךֶָ",  בקְֶּרֶב  ֶּךָ  חַסדְ
ֶּךָ בקְֶּרֶב הֵיכלָךֶָ", אם אתה מתקרב להיכל של אלוקים, אתה רואה  הדין, "חַסדְ

שאלוקים הזה זה חסד, זה לא מידת הדין, זה חסד, זה רחמים. 
הרבה פעמים אדם בחיים חושב שדבר זה מידת הדין, זה קשה, זה בעיה, זה 
צרה, אבל אם הוא יתקרב למעלה לשמיים, למקום קדוש, הוא יראה בכלל 

שזו לא בעיה, זה לטובתו, זה דבר שהוא כולו לטובתו. 


